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Cooperative marketing: Building critical mass

Lauren King for Soleil Hutchinson (Soleil's Farm and Growers Station, PE) SLIDES
Gaetan Noel (Really Local Harvest Co-op, NB)
Joey Pittoello (Just Us! Coffee Roasters Co-op, NS)

Four speakers shared their experiences with cooperative marketing: Lauren King from Soleil’s
Farm, Karen Murchison representing Growers Station, Joey Pittoello from Just-Us Coffee
Roasters Cooperative, and Gaetan Noel from Really Local Harvest.

Soleil's farm started out selling produce at the Charlottetown Farmers’ Market and to local
restaurants. They soon moved to exclusively selling to restaurants because they liked the
pre-order system and there was less competition. As demand grew, they started to work
collaboratively with other producers supplying both restaurants and a winter CSA, however,
coordination and administration was taking a lot of time and energy. In 2022, they started using
Growers Station. It’s been a positive experience with an increase in customers, reduced costs,
and more time to focus on farming.

Growers Station is a non-profit food distribution hub on PEI which has grown from 5 producers
in 2021 to 60 producers and 125 customers in 2022. The hub website allows producers to list
their products and set their prices and quantities. Growers Station takes care of orders and
deliveries.

Just Us! Coffee Roasters is a worker cooperative with about 50 worker-members. Cooperatives
are far more prevalent in other parts of the world. Knowledge, entrepreneurship and openness
to debate are needed for success. Co-op structure allows “small scale, at scale” - working
collectively, it is possible to scale up business/industry while maintaining the accountability and
sustainability that is associated with small-scale, local business. We need to build co-op
capacity in our region. Just Us co-op experience can help.

Gaetan Noel presented a brief history of fishers’ cooperatives in his region, and how this
tradition is carried on through Really Local Harvest, a co-op of 30 farms in south-east New
Brunswick. The Dieppe Market was opened in 2003 to support co-op producers with marketing.
With increasing demand for weeklong access, the Dieppe Market will be expanding to offer
products beyond the Friday-Saturday Farmers’ Markets.

~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~

Commercialisation coopérative

https://acornorganic.org/media/resources/Soleil_Hutchison_Coop_Marketing.pdf


Quatre conférenciers ont partagé leurs expériences avec le marketing coopératif: Lauren King
de Soleil’s Farm, Karen Murchison représentant le Growers Station, Joey Pittoello de la
coopérative Just-Us Coffee Roasters et Gaétan Noel de La Récolte de Chez Nous.

Soleil a commencé sa ferme en vendant des produits au marché fermier de Charlottetown et
aux restaurants locaux. Ils sont rapidement passés à la vente exclusive aux restaurants parce
qu'ils aimaient le système de précommande et il y avait moins de compétition. Au fur et à
mesure que la demande augmentait, ils ont commencé à travailler en collaboration avec
d'autres producteurs pour fournir des restaurants et un ASC d'hiver, cependant, la coordination
et l'administration prenaient beaucoup de temps et d'énergie. En 2022, ils ont commencé à
utiliser Growers Station. Ce fut une expérience positive avec une augmentation du nombre de
clients, une réduction des coûts et plus de temps pour se concentrer sur la production.

Growers Station est un centre de distribution alimentaire à but non lucratif sur l'Î.-P.-É. qui a
commencé avec 5 producteurs en 2021 et a grandi à 60 producteurs et 125 clients en 2022. Le
site Web du centre permet aux producteurs d’afficher leurs produits et d’établir leurs prix et leurs
quantités. Growers Station s'occupe des commandes et des livraisons.

Just Us! Coffee Roasters est une coopérative de travail avec environ 50 travailleurs-membres.
Les coopératives sont beaucoup plus répandues dans d'autres parties du monde. La
connaissance, l'esprit d'entreprise et l'ouverture au débat sont nécessaires pour réussir. La
structure coopérative permet de faire évoluer l'entreprise/l'industrie tout en maintenant la
responsabilité et la durabilité associées aux petites entreprises locales. Nous devons renforcer
la capacité des coopératives dans notre région. L'expérience coopérative Just Us peut vous
aider.

Gaétan Noel a présenté un bref historique des coopératives de pêcheurs dans sa région et
comment cette tradition se perpétue à travers de La Récolte de Chez Nous, une coopérative de
30 fermes dans le sud-est du Nouveau-Brunswick. Le Marché de Dieppe a été ouvert en 2003
pour soutenir les producteurs coopératifs avec la commercialisation. Avec une demande
croissante pour des produits durant la semaine, le marché de Dieppe s'agrandira pour offrir des
produits au-delà des marchés fermiers du vendredi au samedi.


